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Highlights of the Annual Meeting
(from page 1 )

Faits saillants du congrès annuel
(suite de la page 1)

The sessions and discussion groups attracted many participants. A 
spécial session entitled “One history and social studies curriculum 
for ail of Canada: is it possible?” generated heated debate vaguely 
reminiscent of some current political debates.

The President’ s customary speech preceded the annual meeting. In 
a paper entitled “Contested Space: The Politics of Canadian 
Memory,” Veronica Strong-Boag gave a survey of Canadian 
historiography.

At the request of the Confédération of Alberta Faculty Associa­
tions, the President submitted a resolution to the gathering in 
protest of budget cuts imposed by the Alberta government on post- 
secondary éducation. Of course, the most anxiously awaited 
moment was the Association’s award ceremony. The minutes of 
the annual meeting published in this issue list the names of 
récipients.

For those who found the classroom seeting too inhibiting, there 
were réceptions, a guest tent where ideas flowed freely with the 
hops, various outings and mountains less than an hour’ s drive away. 
Not ail serious discussion take place between four bare walls!

Thepublishers’ fair, with approximately twenty exhibitors, offered 
participants an excellent opportunity to stretch their legs, savour the 
variety and quality of recent publications, spend their savings and 
make chance meetings.

Hats off to ail of the meeting’s organizers who welcomed CHA 
members with such aplomb.

With the Calgary meeting behind us, we can eagerly look forward 
to Montreal!

Les séances et les groupes de discussions ont attiré bon nombre de 
participants. La séance spéciale intitulée «Un programme d’histoire et 
d’études sociales commun à tout le Canada est-il possible?» a suscité 
des débats passionnés, qui évoquaient vaguement certains débats 
politiques actuels...

L’assemblée annuelle a été précédée de la traditionnelle allocution 
présidentielle. Dans un texte qu’elle a intitulé «Contested Space: The 
Politics of Canadian Memory», Veronica Strong-Boag a fait un survol 
de l’historiographie canadienne.

À la demande de la Confédération of Alberta Faculty Associations, la 
présidente a présenté à l’assemblée une résolution qui dénonce les 
réductions budgétaires imposées par le gouvernement de 1 ’ Alberta dans 
l’enseignement post-secondaire. Bien sûr, le moment le plus attendu 
était celui de la remise des prix de la Société. La liste des récipiendaires 
se trouve dans le procès-verbal de l’assemblée annuelle, publié dans ce 
numéro.

Pour ceux et celles que le cadre trop strict des salles de classe n’ inspirait 
pas, il y avait les réceptions, la tente d’accueil, où se brassaient les idées 
et le houblon, les excursions diverses et les montagnes, à moins d’une 
heure de route. Les discussions les plus sérieuses n’ont pas toujours eu 
lieu entre quatre murs austères!

Le Salon des éditeurs, qui regroupait une vingtaine d’exposants, offrait 
une excellente occasion de se dégourdir les jambes, d’apprécier la 
variété et la qualité des publications récentes, de dépenser ses économies 
et de faire des rencontres fortuites.

Chapeau bas à tous les organisateurs de ce congrès, qui ont si bien su 
accueillir les membres de la S.H.C.

Le congrès de Calgary est mort. Vive celui de Montréal!

c >IN MEMORIAM / DÉCÈS

• Professor Robert Vogel, of McGill University’s Department of History, passed away suddenly on 1 April 
1994. He graduated from Sir George Williams College in 1952 with the Lieutenant-Governor’s Silver 
Medal for History. He received his M.A. in 1954 and his Ph.D. in 1959 from McGill University. Robert 
Vogel was not only a scholar but also an astute administrator. He served as Chair of the McGill History 
Department from 1966 to 1971, a time in which the Department began to expand rapidly, and move into 
US, African, and Chinese History. He was Vice-Dean of the Social Science Division in the Faculty of Arts 
and Science from 1969 to 1971, and Dean from 1971 to 1981. He was a member of Senate, and a former 
Member of the McGill Board of Governors.

Cari Lochnan, member of the CHA since 1982, passed away in 1994.


